
 

 

Skolebestyrelse 
Ledelse: 
Line Lolholm Hansen 
Stine Bohnstedt  
Thomas Maroti Antunes 
 
 
 
 
 
Suppleanter 
Torben Andreasen  
Helle Flarup Damkjer 
 

Forældrevalgte: 
Anders Mølbak 
Lotte Juhl Berg 
Heidi Frost Ibsen 
Lars Ehlers, Formand 
Louise Udholm Kallestrup 
Ole Lund Markussen, Næstformand 
Sidsel Nygaard Skoven 
 
Suppleanter: 
Charlotte Aaen 
Lone Munkholm Jørgensen 
Anne Hedegaard Gissel 
Mathias Hedegaard Gissel 

Medarbejdere: 
Berit Stæhr Gregersen  
Mogens H-Larsen 
 

Elever: 
Frederik Lund Andreasen 9.y, 
Formand 
Tim Balleby Jensen 8.d, 
Næstformand 
 
 
 
 
 
 

Afbud: Mogens 

 

Dagsorden 
Mandag d. 9.12.2024 kl. 17.00-19.30 i mødelokale 3 

 

1. Punkt 
17.00-17.15 

Bespisning 

 

1. punkt 
17.15-18.00 

Kultur og fritid 

Ansvarlig TH 

Sagsfremstilling Formålet med punktet er, at leder for kultur og fritid Thomas Maroti Antunes 
orienterer bestyrelsen om status på: 

• Foreningernes opstart 

• Arbejdet i brugerrådet – vedtægt og prisfastsættelser 

• Involvering af frivillige 

• Lysningens venner 

• Skolemad 

• Pensionister i lysningen 

• mv 

Kommentarer Foreningernes opstart 
Fra og med uge 43 har vi haft vores foreninger fra Overlund Hallen i Lysningen. 
De primære og største foreninger i 2024 er:  
Overlund GF – udendørs og indendørs fodbold, Step, Motionsvolley 
OGF kvinder og mænd (netværksgrupper under OGF) 
Asmild FH – håndbold 
Viborg AM – indendørs atletik 
Viborg Badmintonklub – (unge + seniorer) træner samtidig med Viborg AM 
Dancesmileandbehappy – dans i spejlsalen v. Anita 
 
Alt i alt er foreningerne kommet godt i gang med at bruge Lysningen – vi oplever positiv 
opmærksomhed på de nye faciliteter fra både børn og forældre. 
Der arbejdes stadig på at indkøre rengøring så hallen kan klare det pres der opstår fra 
både elever i skoletiden og fritidsbrugere efter skoletid (særligt harpiks har været en 
udfordring). 



 

 

Omklædningsrum: Der er lavet en fast turnus på brugen af omklædningsrum i hverdagen 
og ved kampe/stævner laver Thomas en særskilt fordeling/brug af omklædningsrum. 
Bænke/knager i omklædning: Der er bestilt flere bænke + knager til 
omklædningsrummene således, at alle brugere kan få en plads og en knage (+ knager i 
bad til håndklæder). 
Depotplads v. hallen og i kælderen: Der er lavet et udkast til indretning af depotrummet 
fra foreningernes side som drøftes i Brugerrådet og sættes i proces. I kælderen opsættes 
en række metalskabe og bure til bolde, udstyr og materiel til både OGF og AFH (placeres i 
mellemgangen ved boldbanerne og ved søjlerne mellem omkl. 5 + 6). 
 

Arbejdet i brugerrådet – vedtægt og prisfastsættelser  
Der er udarbejdet en vedtægt (styringsgrundlag) som Brugerrådet arbejder ud fra. Bruger 
er midlertidigt indtil august 2025. Der forventes en politisk behandling af vedtægten i 
foråret/sommeren 2025. 
Der er fastlagte takster på udlejning af lokaler til foreninger og ikke-foreninger (se takster). 
Hvorimod fester og kommercielle arrangementer er på markedsvilkår. 
Sociale arrangementer: Der afholdes mange klasse/forældrearrangementer eller sociale 
arrangementer for foreningerne i kantinen – som udgangspunkt mandag til torsdag (se 
principper for lån og leje af lokaler).  
Private fester: Der har været afholdt 3 private fester i Lysningens kantine og der er særlig 
opmærksomhed på, at lokalet ikke kan aflåses da det er et fællesareal (Spejlsalen vil 
kunne dette). Omvendt vil der kunne bruges de faciliteter der er til rådighed (fx multihallen) 
ifm. med en udlejning til en fest. Der har været en opmærksomhed på rengøring ifm. 
udlejning til fest pga. at det foregår på et fællesareal.   
 
 

Involvering af frivillige  
Der har været en dialog med forvaltningen om brug af frivillige som en slags husværter i 
hverdagen (fx fra kl. 16.00 – 20.00). Thomas vil afsøge om der er en interesse for dette 
ved vores seniorer som mødes 1 gang om måneden til Seniorliv i Lysningen. 
Forvaltningen er villig til at medfinansiere en evt. udgift til løn til disse værter. Men i første 
omgang afsøger Thomas mulighederne og afdækker behov og formål.  
 

Lysningens venner  
Der er oprettet en støtteforening med eget CVR-nummer. Thomas er sekretær og har 
gennem støtteforeningen sendt flere ansøgninger ud til fonde (bl.a. Nordea og SparNord) 
på midler til et flygel til Lysningen. Frederik Houmann er formand. 
 

Skolemad  
Vi har etableret et samarbejde med GOMA, hvor GOMA via deres take-away løsning på 
hjemmeside står for alt det administrative og kan levere mad til vores mellemtrin og 
udskoling. Maden leveres til Lysningen hver formiddag og udleveres/distribueres med 
børnenes hjælp. 
GOMA vil gerne udvide samarbejdet med catering til fester i Lysningen så det er vi også 
ved at etablere et samarbejde omkring. 
 

Pensionister i lysningen  
Seniorliv er et nyt tiltag (tradition) som vi er ved at opbygge i Lysningen. 40 – 50 Aktive 
seniorer i lokalområdet mødes 1 gang om måneden (onsdag formiddag) og samles om 
fællessang, fysisk aktivitet, socialt samvær. Mødes næste gang onsdag d. 11. dec. 
Thomas har lavet en lille planlægningsgruppe som skal være tovholdere på Seniorliv i 
2025.   
 



 

 

Nye tiltag i 2025 
- LOF vil gerne tilbyde Yogahold i hverdagen (eller om eftermiddagen) 
- Der tilbydes dans for voksne om eftermiddagen efter jul (kommerciel aktør) 
- Kulturrøddernes Kor er ved at afsøge om de kan være i musiklokalet efter jul (de er 
glade for akustikken). 
- OGF Mænd planlægger mandemad 1 gang om måneden i madkundskab. 
- Strik og Hækling fortsætter i håndværk og design (mandag aften) 
 

Fondsøgning: 
- Musikprojekt ’Lysningen LIVE’ i samarbejde mellem Klub Toften og Lysningen med 
støtte for staten (60.000 kr.) skal realiseres i 2025. 
Atletik i Lysningen – Samarbejde mellem Viborg AM og Lysningen – bevilget 80.000 kr. fra 
DGI og DIF’s foreningspulje.  
 

Beslutning Bestyrelsen har taget orienteringen til efterretning. 

 

2. punkt 
18.00-18.15 

Nyt fra elevrådet 

Ansvarlig Frederik og Tim 

Sagsfremstilling Formålet med punktet er, at elevrådsrepræsentanterne fortæller om elevrådets 
arbejde. 

Kommentarer Elevrådsmøde i torsdag, hvor der blev sat fokus på toiletterne. 
I forhold til kælderen, så anbefaler elevrådet at omklædningsgangen aflåses, så vi undgår 
hærværk. 
Elevrådet har ansøgt om midler til borde-bænkesæt til tagterrassen ved Byrådsdagen – og 
Overlund Skole er blevet bevilget 5000 kr. 
 

Beslutning Bestyrelsen har taget orienteringen til efterretning. 

 

3. Punkt 
18.15-18.35 

Orientering om retningslinje for brug af skærme og digital 
dannelse 

Ansvarlig SB 

Sagsfremstilling Formålet med punktet er, at bestyrelsen bliver orienteret om MED-udvalgets arbejde for at 
imødekomme ministeriets anbefalinger til skærmbrug samt implementering af 
bestyrelsens Princip for digital dannelse. 
 
MED-udvalget har besluttet at udarbejde en retningslinje for brug af skærme og digital 
dannelse. 
Der har været nedsat en arbejdsgruppe med en repræsentant fra indskoling, mellemtrin 
og udskoling samt skoleleder. 
 
Udkastet til retningslinjen er til kvalificering og beslutning på MED-møde mandag d. 9. 
december. 
 
Udkastet er vedlagt dagsordenen til orientering. 

Kommentarer Bestyrelsen henleder opmærksomheden på, at indskolingen benytter film/you tube ved 
spisning, hvor det læringsmæssige formål ikke er tydeligt. Her kunne lærere og ledelse 
med fordel kommunikere om det læringsmæssige formål. 

Beslutning Skoleleder har orienteret om MED-udvalgets retningslinje. 
Retningslinjen fremsendes til orientering til forældrene efter nytår. 

 



 

 

4. Punkt 
18.35-19.15 

Princip for klassedannelse 

Ansvarlig SB 

Sagsfremstilling Formålet med punktet er, at bestyrelsen tager stilling til, om der skal udarbejdes et princip 
for klassedannelse i forbindelse med elevnedgang. 
 
Bestyrelsen har allerede principper for klassedannelse i 0. klasse og i 7. klasse, men det 
er en anden situation, når fx fire 8. klasser skal samles til tre 9. klasser. 
Overlund Skole har god praksis med forskellige måder at klassesammenlægge på – men 
oplever et pres fra forældre, der ønsker at bestemme metoden. På denne baggrund 
ønsker ledelsesteamet sparring med bestyrelsen. 
 
Pædagogiske leder for udskolingen deltager. 
 
Forud for mødet bedes bestyrelsens medlemmer have orienteret sig i de to principper: 

• Princip for klassedannelse til 0. klasse 

• Princip for klassedannelse til 7. klasse 
 

Kommentarer  

Beslutning Bestyrelsen har drøftet aspekterne ved klassesammenlægninger i løbet af skoleforløbet. 
Ledelsen laver et udkast til et princip for klassesammenlægninger, der drøftes på 
kommende bestyrelsesmøde. 

 

4. Punkt 
19.15-19.30 

EVT og orienteringer 

Ledelsen Stillingsopslag – leder + lærer 

 Åbning af lysningen d. 27.11. 

Formanden  

Øvrig bestyrelse  

Medarbejdere  

 

Godkendelse af referat: 
Referatet fremsendes til godkendelse af bestyrelsen via Aula.  
Det godkendte referat uploades til skolens hjemmeside 

 

Ønsker til drøftelse i skolebestyrelsen 2024-2025 

• Gendrøftelse af princip for digital dannelse med udgangspunkt i drøftelser på MED. 

• Evaluering af klassesammensætningen i samarbejde med Møllehøjs bestyrelse 

• Håndtering af digitale krænkelser 

• Folkeskoleaftalen 

• Kulturen i Lysningen 

• Udvikling af skolekulturen og arbejde målrettet for en god historie og Overlund Skole som forældrenes 
førstevalg. 

• Samarbejde med brugerrådet. 

• Antimobbestrategi 

• Forældreforedrag 

• Den kreative dimension i skolen 

• Klassesammensætning – med fokus på når klasser skal sammenlægges 

 

https://ov-viborgskoler.aula.dk/sites/ov-viborgskoler.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/2022%20Princip%20for%20klassedannelse%20og%20overgang%20til%20b%C3%B8rnehaveklasse.pdf
https://ov-viborgskoler.aula.dk/sites/ov-viborgskoler.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/Princip%20for%20klassedannelse%20og%20overgang%20til%20f%C3%A6lles%20udskoling_1.pdf


 

 

Mødekalender for skolebestyrelsen 2024-2025 
I forbindelse med opstart af Lysningen som fælles skole, fritidsliv og kulturhus, da må påregnes 1-2 ad hoc 
møder samt møder med brugerrådet. 

Mandag d. 9.12.24 
kl. 17.00-20.00 

• Anbefalinger om brug af skærm – udkast fremlægges til retningslinje 

• Retningslinje for klassedannelse ved klassesammenlægninger 
 

Tirsdag d. 28.01.25 
Kl. 17.00-18.30 

• Fælles møde med skolefællesskabets bestyrelser 

Mandag d. 24.2.25 
kl. 17.00-20.00 

• Årsregnskab 2024 

• Budget 2025 

• Skolepatrulje  
 

Mandag d 31.3.25 
kl. 17.00-20.00 

• Anbefalinger om brug af skærm – forslag fremlægges 

•  
 

Mandag d. 12.5.25 
kl. 17.00-20.00 

•  
 

Mandag d. 16.6.25 
kl. 17.00-20.00 

•  
 

Mandag d. 12.8.24 
kl. 17.00-20.00 

• Konstituering af skolebestyrelsen 

• Planlægning af forældremøder 

• Samarbejde med brugerrådet i Lysningen 

• Høringssvar skolebus 

• Årshjul for skolebestyrelsen 

Mandag d. 30.9.24 
kl. 17.00-20.00 

• Anbefalinger til skærmbrug 

• Redigere antimobbestrategi  

• Ønsker til dagsorden for fælles bestyrelsesmøder 
 

Mandag d. 28.10.24 
17.00-18.30 

Ny dato, da det ikke er muligt at holde eget bestyrelsesmøde d. 4.11. 

• Folkeskolens kvalitetsprogram 

• Redigere anti-mobbe-strategi 

Mandag d. 18.11.24 
kl. 17.00-20.00 

• 16.30-17.00: Rundvisning for interesserede 

• 17.00-17.30: Sandwich  

• 17.30-19.00: Bestyrelsesmøde for Møllehøj og Overlund 

• 19.00-19.30: Kvalificering af kompetenceprofil 
 
Afbud: Heidi, Anders 

 
 


